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Zápis 
9. řádného zasedání Akademického senátu 3. lékařské fakulty UK 

12. prosince 2023, 14:30 hodin 
Sál Radany Königové 

 
 
Program:                                                                                                          
1. Zahájení  
2. Schválení programu, určení skrutátorů  
3. Kontrola zápisu ze dne 10. října 2023  
4. Informace děkana  
5. Informace předsednictva AS 3. LF UK  
6. Přiznání stipendií za vynikající studijní výsledky 
7. Nominace do Rady vysokých škol 
8. Výsledky voleb do ASUK 
9. Vystoupení proděkana pro studium a výuku 
10. Různé 

 
Ad 1) Zahájení   
Přítomno bylo 21 senátorů, senát byl usnášení schopný. 
Předseda přivítal nového senátora za bakaláře – Přemysla Piskoře, který nahradil Štěpána 
Mikulu, který přerušil studium. 
Byla věnována minuta ticha tragicky zemřelému MUDr. Ondřeji Cieslarovi. 
 
Ad 2) Schválení programu, určení skrutátorů  
Žádný ze senátorů nevznesl připomínky k obsahu dnešního jednání. 
 
Závěr: 
AS 3. LF UK schválil navržený program tichým souhlasem. 
 
Skrutátory byli určeni:   
 
za pedagogickou komoru:  doc. Miloslav Franěk 
za studentskou komoru:     Andrej Jasovský  
 
Ad 3) Kontrola zápisu ze dne 7. listopadu 2023 
Žádný ze senátorů nevznesl k zápisu ze 7. listopadu 2023, který byl umístěn na stránkách AS, 
připomínky. 
 
Usnesení:   
Zápis ze dne 7. listopadu 2023 byl schválen tichým souhlasem.   
 
 



Ad 4) Informace děkana 
Informace z Asociace děkanů 
Podpora protestu mladých lékařů 

• Cave: další rozevření nůžek mezi mzdami ve zdravotnictví vs. ve školství ! 
• Seminář v Senátu ČR o specializačním vzdělávání 
• Snaha o nárůst financí pro LF (ukazatel „P“) 
• Posuny v úvazcích klinických pracovníků LF → FN 

 

Informace z UK 

• Příprava nového Vnitřního mzdového předpisu 
• Příprava nových principů rozdělování financí na UK 
• Dr. Fontana navržen na prorektora pro rozvoj 
• Kritéria UK pro doc/prof stále v jednání 
• MFF má 7 ERC grantů 
• Nové hodnocení vědy 
• Zpřísnění činnosti NAÚ 
• Změna financování stipendií doktorandů 
• Příprava OR na DOVR a flexi 
• Zesílení tlaku na hodnocení zaměstnanců dle KŘ 

 

Informace z vedení fakulty 
• Proběhlé oslavy 70 let fakulty vč. knížky 
• Zajímavé výjezdní zasedání v Táboře 
• Půl roku čekání na souhlas MZ s prodejem 3m pruhu pozemku (139 m2) SZU 
• Specializační vzdělávání – při zohlednění velikosti fakulty jsme nejlepší z LF – poděkování 

OSV i doc. Dlouhému 
• Noví přednostové: doc. Šubrt – Chirurgická klinika, dr. Bartoš – Klinika infekčních nemocí 
• Ekonomický tlak „zvenku“: při žádostech o přijetí nových pracovníků (vč. náhrad za 

odcházející) budu nucen zohledňovat efektivitu pracoviště ve výuce (10 pracovišť má příliš 
mnoho AP na objem výuky) a ve vědecké činnosti (22 pracovišť má příliš mnoho AP na dané 
výsledky výzkumu). Dvě pracoviště jsou v obou skupinách…. 

 
Diskuze:  
Doc. Gojda: jak je to s úvazky nemocnice/fakulta u ostatních LF? 
Děkan: Různé fakulty to mají různě. Ekonomicky je výhodné pro lékaře mít větší úvazek u 
nemocnice, ty platí lépe. Fakulta může využít ušetřené finance pro teoretická pracoviště. 
Nevýhodou je zmenšení vlivu fakulty na chod nemocnice.  
 
Usnesení:  
AS 3. LF UK vzal informace děkana na vědomí. 
 
 



Ad 5) Informace předsednictva AS 3. LF UK 
Zápis z jednání předsednictva byl rozeslán spolu s pozvánkou na 9. řádné zasedání AS. 
Problematika NF Student 3LF - paní docentka Patočková opět nemohla přijít. Bod bude tedy 
přesunut na lednové zasedání. 
 
Diskuze:  
prof. Gkalpakiotis: Jako pevný bod zasedání AS by měly být informace z Velkého senátu. Prof. 
Moťovská nebo doc. Gojda. Doc. Gojda souhlasí, informace z velkého senátu mohou také 
prezentovat studentští senátoři. 
 
Usnesení:  
AS 3. LF UK vzal informace předsednictva na vědomí. 
 
 
Ad 6) Přiznání stipendií za vynikající studijní výsledky 
Materiál k bodu byl vyvěšen k prostudování na webu senátu. Proděkan Marx informoval o aktuální 
situaci.  

Stipendia za vynikající studijní výsledky byla v uplynulých letech vyplácena v následujících 
výších: 
Za akademický rok Průměr 1,00 Ostatní 
2021/2022 13 000 10 000 
2020/2021 15 000 10 000 
2019/2020 15 000 10 000 
2018/2019 24 000 14 000 
2017/2018 25 000 18 000 

 
Diskuze: nebyla 

Hlasování: 20 – 0 – 0  
 
Usnesení:  
Akademický senát 3. LF UK v souladu s čl. 4, odst. 4 Stipendijního řádu UK souhlasí s návrhem 
děkana na výši stipendia za vynikající studijní výsledky za výsledky v akademickém roce 
2022/2023 
13 000,- pro studenty s průměrem 1,00 
10 000,- pro ostatní studenty splňující kritéria 

 
 
Ad 7) Nominace do Rady vysokých škol 
Předseda AS informoval o nominaci delegáta do RVŠ O pozici zástupce v RVŠ projevil zájem 
MUDr. J. Fontana, který tuto funkci zastával již v minulém období. Nikdo jiný do určeného data 
neprojevil o tuto pozici zájem ani nikoho jiného nenavrhl. Dr. Fontana představil osobně agendu 
RVŠ. 

Diskuze: nebyla 



Byla zvolena a tichým souhlasem schválena tříčlenná komise pro tajné hlasování: předseda 
MUDr. Viktor Šebo, členové: Kryštof Kupčík a MUDr. Klára Bernášková. Dotazy nebyly, 
hlasování proběhlo a předseda oznámil  kladný výsledek hlasování a poblahopřál dr. Fontanovi. 
Vyplněný delegační lístek bude odeslán na AS UK. 

Hlasování: 18 – 0 – 2   

Závěr:  
AS 3. LF UK schvaluje v souladu s čl. IV. odst. 1 písm. b) Statutu RVŠ nominaci delegáta 
MUDr. Josefa Fontany, Ph.D. jako zástupce 3. LF UK do sněmu Rady vysokých škol pro 
období 2024-2026. 
 

Ad 8) Výsledky voleb do AS UK 

Předsedkyně dílčí volební komise, dr. Fauknerová-Matějčková, seznámila senát s průběhem a 
výsledky voleb. Volby proběhly bez připomínek. Za 3. LF UK byli do Akademického senátu 
Univerzity Karlovy zvoleni: 
z řad akademických pracovníků:   

1. prof. MUDr. Zuzana Moťovská, Ph.D. 
2. doc. MUDr. Jan Gojda, Ph.D. 

z řad studentů:    
1. Jonáš Vala 
2. Tereza Entlerová 

Náhradníky byli podle čl. 12 odst. 1 Volebního řádu AS UK zvoleni: 
z řad akademických pracovníků:   

1. PhDr. Petr Honč, Ph.D. 
2. MUDr. Anne Le Roy  

z řad studentů:      
1. Ali Abdullah  
2. Sabina Vankó    

Usnesení:  
Akademický senát 3. LF UK vzal informace předsedkyně dílčí volební komise na vědomí. 

 
 
Ad 9) Vystoupení proděkana pro studium a výuku dr. Davida Marxe 
Proděkan pro studium a výuku, MUDr. David Marx, Ph.D. představil svoji agendu“ 
Základní oblasti činnosti 
Administrativní a správní činnosti 
Podpora studentů a studentek 
Výuka 
Administrativní a správní činnosti 
• Přijímací řízení a přestupy 
• Nábor EC studentů 
• Průběh studia a řešení odchylek 



• Disciplinární proces 
• Závěr studia a související aktivity (účast na SRZK, doporučení, doklady pro EC, USMLE) 
Podpora studentů a studentek 
• Tutorský systém 
• Nonstop SOS telefon 
• Koordinace zdravotní péče 
• Koordinace péče v oblasti duševního zdraví 
Výuka 
• Rozvrh výuky 
• Implementace akreditačních změn 
• Evaluace výuky 
• Akreditace WFME 
• Didaktická příprava 
Výzvy 
• Studium v EC – nábor, úspěšnost 
• Akreditace WFME 

• Hodnocení efektivity kurikula 
• Standardizace ústních zkoušek 

• Didaktické a testové centrum 
 
Diskuze: Děkan a doc. Gojda poděkovali proděkanu Marxovi za jeho práci. 
 
Usnesení:  
Akademický senát 3. LF UK vzal informace proděkana Marxe na vědomí. 
 
 
 
Ad 10) Různé 
1) David Lauer vzpomněl na Ondřeje Cieslara a pozval na mši, kterou bude ve čtvrtek 

14. prosince od 16 hodin sloužit v kapli pavilonu Marek Vácha. 
 
2) Jan Gojda – zprávy z Velkého senátu 

 
 
 
Příští jednání Akademického senátu 3. LF UK se uskuteční 9. 1. 2024 ve 14:30 
hodin v zasedacím sále Radany Königové.    
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